
Dansk Sundhedspsykologisk Selskab styrelsesmøde 19.06.2023  
Referat: 
 
Til stede: Lisbeth, Beate, Yoon, Victoria (referent), Ingeborg, Kim.  
Med på virtuel forbindelse: Peter  
Afbud: Annika 
 
 

- Fagnævn – nye medlemmer 
Status:  
Nuværende er medlemmer af fagnævnet: Beate og Flemming. 
Christina har trukket sig, Flemming har varslet, at han gerne vil trække sig.  
Vi skal have oplyst om muligheden at blive medlem af fagnævn:  
Ingeborg har taget kontakt til fagnævn for at få dem til at skrive lidt om, hvad fagnævnet laver, og hvad 
man kan få ud af tillidsposten. Vi gennemgår fagnævnets udkast og gør klar til udsendelse til medlemmer af 
DSS.  
Ingeborg kan sætte Beates telefonnummer på denne teaser, hvis nogen har spørgsmål eller er nysgerrige.  
Ingeborg udsender mail til medlemmer som indeholder beskrivelsen. Hun prikker særligt til supervisorer i 
sundhedspsykologi, også ift. om de er medlemmer af selskabet.  
 

- Strategipapir – arbejdsgruppe 
Inspireret af Gerontos strategipapir, så ønsker vi at udarbejde et strategipapir, som indeholder nogle 
hovedpointer om, hvad vi ønsker at arbejde imod; hvad vi vil opnå og hvordan vi vil opnå det.  
Dette har både til formål indadtil at pege en retning og udadtil til at vise hvad foreningens formål er. Der 
må gerne være et særligt fokus på at integrere Onkologi og Palliation i vores selskabs formål.  
Det kan have forskelligt omfang, alt efter hvor ambitiøse vi er, og hvor mange ressourcer vi vil lægge i det.   
Brainstorm på pointer og hvad det kan bruges til:  

- vi findes og hvad vi kan 
- kæmpe potentiale i at få psykologer ind i somatikken 
- udbrede forståelse af psykologien i somatikken.  
- Egen læge: henvisningen alvorlig invaliderende sygdom 
- Psykologien bør flyde ind i somatikken.  
- Fremtidens sundhedsvæsen. Nærhospitaler. Lægerne i større sundhedshuse med andre fagligheder 

deriblandt selvfølgelig sundhedspsykologer.  
- Hvor er der nogle lavthængende frugter? Forsøge at være konkret.  

 
En mindre gruppe på går sammen og laver en indledende brainstorm, fordeler skrivearbejdet og kunne 
præsentere en skitse/udkast til vores generalforsamling i efteråret.  
Til gruppen melder sig:  
Ingeborg, Yoon og Kim vil gerne forsøge sig med dette. Kim indkalder til første møde.  
Kim må gerne forhøre sig ved Annika som ikke deltager dd. om hun vil være med også.  
 

- DMCG-PAL – overtagelse af Mai-Britts post 
 
Annika er lykkes med at finde en til Dansk Palliativ Database, men desværre er der endnu ikke nogen som 
har meldt sig på banen til DMCG-PAL.  
Bestyrelsen prikker nogle bekendte inden for området, da der ikke er nogen som har meldt sig.  
 



Vi bemærker, at der ikke kommer særlig mange mails fra medlemmer, og bliver i tvivl om folk besvarer 
mails fra den ikke-besvar-bare mail fra medlemssystemet. Ingeborg undersøger dette.  
 

- Udpegning, demens 
Her kom ingen forslag, vi ved dog at geronto har udpeget en.  
Vi bemærker en positiv udvikling i, at der lønnes/frikøbes timer. Ingeborg kontakter DP for at høre, om det 
er DP eller Sundhedsstyrelsen der betaler.  
 

- Kursus november 
Vi gennemgår praktiske detaljer ift. kursus.  
Blev godkendt til 2 dage til specialistuddannelse: tværgående for alle undtagen a og o. 114421: General 
viden inden for sundhedspsykologisk viden.  
Vi taler om økonomi ift. kursus således at det kan være bæredygtigt. Honorar omk. 12.000 kr, Nyborg 
Strand, transport. Deltagere koster på Nyborg Strand på 700 pr. deltager  
Maks deltagerantal: 25 
Deltagerbetaling lægges på:  
1400 pr. deltager medlemmer  
1850 pr. deltager Ikke medlemmer 
 
Tilmelding foregår til: sundhedspsykologi@dpdecentral.dk (navn, medlem eller ej medlemsnummer DP, 
hvordan de vil betale Privat/EAN (arbejdsplads, adresse, kontaktperson, EAN-nr.)) 
 
Opgavefordeling: 
Lisbeth er fortsat tovholder på kurset.  
Vi diskuterer nye moms-regler: Victoria skriver til DP ift. momsregler. 
Peter forsøgte at få adgang til at skrive til læger, hvilket ikke er lykkes. Peter går videre med at slå det op på 
facebookside for kurser for læger.  
Lisbeth sender kursusannonce til alle, når den er færdig.  
Beate sender en model for registrering af tilmeldinger til Ingeborg.  
Ingeborg bestiller Nyborg Strand for alle datoer. 10-17, 20 personer. Kan annulleres indtil 30 dage før.  
 

- Kursus x 2 i foråret (mai-britt og sølve) 
Yoon er fortsat tovholder på disse 2 kurser.  
Vi får en status på hvad der er aftalt indtil videre. Yoon fortæller, at begge kurser er i støbeskeen.  
 
Sølve-kurset: 
Fredag den 26. februar  
Honorar 12.000 for dagskursus 
Er ved at lave et oplæg for dagen 
 
Mai-britt-kurset:  
Tirsdag den 16. april 
Honorar 12.000 for dagskursus 
Sammen med Aida og selskab for religionspsykologi.  
 

- Webinar 
Victoria vil gerne arbejde videre med at lægge et webinar i efteråret. Vi taler her om mulige emner og 
følgende forslag.  

- HR-psykolog i sundhedsvæsenet  
- Gåture ift. sundhed og trivsel.  

mailto:sundhedspsykologi@dpdecentral.dk


- Fra Flemming er der tilsendt en artikel omkring screeninger. Er vi ved at kvæle sundhedsvæsenet i 
prøver, screeninger og krævermentalitet. Måske til næste års generalforsamling? 
Beate sender artiklen videre.  

 
- Generalforsamling 

Nina Rottmann har sagt ja til at holde oplæg omk. parforhold. Dyadisk coping ift. sygdom. Har arbejdet 
både med onkologisk og hjerte. Oplæg afholdes virtuelt. Nina mangler at skrive en tekst.  
Når der er kommet tekst fra Nina laver Victoria gerne visuelt.  
Tid og sted: 22. september kl. 16-18.  
Beate sender invitation fra sidste år til Ingeborg, så den kan genbruges. Husk adresse.  
Ingeborg sender ud til alle.  

 
- SST smertearbejde 

Peter fortæller til orientering:  
Opdatering af rapport omkring afdækning af smerteområdet. 
Psykologer er stort set ikke nævnt. Nævnes først på side 26. Der mangler at indtænke psykologer gennem 
hele rapporten. Der er kopieret ganske lidt fra bog omkring smerter. 
Peter har skrevet et svar på udkastet.  
Lisbeth foreslår, at man beder om at processen bremses, da det nuværende udkast ikke har udgangspunkt i 
opdateret evidens. Vigtigt at medtage klassiske tal omk. hvor ressourcekrævende smertepatienter er i 
samfundet.  
Peter: næste skridt er vist en offentlig høring.  
Lisbeth: Kunne PLO inddrages for det er ikke indtrykket, at de praktiserende læger ønsker at tage denne 
opgave med de komplekse smertepatienter. Smerte er et speciale.  
Peter fortæller, at det ikke har været en sjov opgave, og der er meget på spil. Han fortæller, at han er 
bekymret for Sundhedsstyrelsens måde at håndtere særlige patientgrupper.  
Udkastet skal i høring i efteråret.  
 

- Selskabsrådsmøde 
Peter og Kim deltager.  
Vi taler om ønsker til mulige emner og brainstormer i fællesskab:  

- Tekniske assistance: Moms og kontoer 
- Korte deadlines 
- Ønske om central kursustilmelding, således at selskaberne ikke skal varetage praktiske opgaver. 

Selskabers kurser skal kunne være en del af elektronisk tilmelding af kurser.  
- Ønske om, at DP var mere verbale omk. at der findes en sundhedspsykologisk specialistuddannelse.  
- Plejer at informere, besøge til oplæg.  
- Formand for DP kunne deltage på styrelsesmøder i de forskellige enheder/styrelser i 

specialebærende selskaber.  
- Medlemssystem og regnskabssystem skulle fungere.  

 
 


